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Protokół Nr 48/18 

z obrad XLVIII sesji Rady Gminy Srokowo, która odbyła się                                                  

w sali galerii Gminnego Ośrodka Kultury w Srokowie  

w dniu 29marca 2018r. 

 

Początek posiedzenia – godz. 13.00, zakończenie posiedzenia –  godz. 15.30. 

 

Radni otrzymali zawiadomienie o sesji wraz z materiałami w wymaganym terminie. 

Obradom przewodniczył Aleksander Kamiński – Przewodniczący Rady Gminy 

Srokowo. 

Pkt 1. 

Otwarcie  XLVIII sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym      

(t.j. Dz. U. z 2017r. poz. 1875 ze zm.) otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy Srokowo Aleksander Kamiński, powitał przybyłych gości i radnych. 

Pana Franciszka Andruszkiewicza – Wójta Gminy Srokowo, 

Panią Małgorzatę Cwalina – Skarbnika Gminy, 

Panią Małgorzatę Chociełowską- Sekretarza Gminy, 

Pana Ryszarda Bielańskiego – Radcę Prawnego, 

Wysoką Radę i Panią Olgę Szostek, 

zaproszonych gości i kierowników jednostek organizacyjnych: 

Panią Martę Bembas – Kierownika Działu Ewidencji i Świadczeń w Powiatowym 
Urzędzie Pracy w Kętrzynie, 
Pana Lecha Stankiewicza z Powiatowego Urzędu Pracy w Kętrzynie, 
Panią Jadwigę Zając – Dyrektora Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance, 
Pana Dariusza Kowalskiego – Wicedyrektora Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią 
w Solance, 
Pana Janusza Januszewskiego – Dyrektora GOK, 
Panią GrażynęNiedźwiedzką - Bień – Kierownika GOPS, 
Pana Stanisława Kachniarza – Kierownika ZGKiM, 
panie i panów sołtysów oraz wszystkie osoby uczestniczące w sesji. 

Lista obecności radnych i zaproszonych osób stanowi załącznik Nr 1, 2 i 3 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński kontynuując posiedzenie 

sesji na podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 

13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy wynoszącego 15 osób 

stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 

 

Zgodnie z § 33 ust. 3 Statutu Gminy Srokowo, Rada Gminy na wniosek 

Przewodniczącego Rady Gminy, powołała sekretarza sesji, którym jednogłośnie 13 gł. 

„za”, 0 gł. „przeciw”,  0 gł. „wstrzymujących się” został wybrany radnyKrzysztof Mróz, 

kolejny z listy radnych.  
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Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt. 1 porządku obrad  

i przeszedł do realizacji pkt. 2.  

 

Pkt 2. 

Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie zmian           

w porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński poinformował, że 

porządek obrad (zał. nr 4) radni otrzymali w ustawowym terminie. Zapytał czy są  

wnioski lub uwagi do porządku obrad, który przedstawia się następująco: 

1.   Otwarcie XLVIII sesji Rady Gminy Srokowo. 
2.   Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany. 
3.   Analiza stanu bezrobocia na terenie Gminy oraz możliwości przeciwdziałania  
bezrobociu. 
4.   Przyjęcie protokołów z XLVI i XLVII sesji Rady Gminy Srokowo. 
5.   Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 
6.   Interpelacje i zapytania radnych. 
7.   Informacja finansowa i merytoryczna dotycząca funkcjonowania szkoły w gminie  
za 2017r. 
8.   Stan bezpieczeństwa dowożenia dzieci. 
9.   Realizacja Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  
      Alkoholowych za 2017 r. 
10. Raport Wójta Gminy z  wykonania Gminnego Programu Przeciwdziałania  
Narkomanii w 2017r. 
11. Ocena stanu dróg i chodników gminnych oraz perspektywy w zakresie ich  
remontu lub modernizacji. 
12.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
12.1. Ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach  
        wsparcia i mieszkaniach chronionych. 
12.2. Przyjęcia sprawozdania finansowego za 2017 rok z działalności Gminnego  
Ośrodka Kultury w Srokowie. 
12.3. Podziału Gminy Srokowo na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów,  
granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
12.4. Podziału Gminy Srokowo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów  
oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 
12.5. Zmiany uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami  
        Bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy  
Srokowo w  2018 roku”. 
12.6. Przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej, dotyczącego obowiązku  
utrzymania grobów i cmentarzy wojennych w 2018 r.  
12.7. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2018-2023. 
12.8. Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2018 r. 
13.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
14.  Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 
15.  Zakończenie obrad XLVIII sesji Rady Gminy Srokowo. 
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Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamińskizapytał czy są wnioski, uwagi lub 

propozycje zmian w przedstawionymporządku obrad po czym zaproponował zmianę 

polegającą na zamianie kolejności podejmowanych uchwał, a mianowicie: 

-z pkt 12.4 na pkt 12.3. Podziału Gminy Srokowo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i 

numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 

-z pkt 12.3 na pkt 12.4. Podziału Gminy Srokowo na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 

numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński zapytał czy są jeszcze dodatkowe 

wnioski, uwagi lub propozycje zmian? 

 

Radna Agnieszka Gajowniczek korzystając z inicjatywy uchwałodawczej na wniosek 

pięciu radnych zgłosiła pisemny wniosek dotyczący wprowadzenia pod obrady sesji 

projektu uchwały w sprawie pięciu stałych obwodów głosowania, ustalenia ich 

numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił o głosowanie na temat 

przyjęcia zmiany polegającej na zamianie w porządku obradw bloku uchwał punktów 

12.3 z punktem 12.4., a w związku z tym punkt 12.3 będzie to podjęcie uchwały w 

sprawie podziału Gminy Srokowo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz 

liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym, a punkt 12.4. będzie dotyczył 

podjęcia uchwały w sprawie podziału Gminy Srokowo na stałe obwody głosowania, ustalenia 

ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

 

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie–13gł. „za” , 0 gł. „przeciw”,                                     

0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęłazmianę polegającą na zamianie w 

porządku obrad w bloku uchwał punktu 12.3 z punktem 12.4,                         

a w związku z tym punkt 12.3 będzie dotyczył podjęcia uchwały w sprawie 

podziału Gminy Srokowo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz 

liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym, a punkt 12.4. będzie 

dotyczył podjęcia uchwały w sprawie podziału Gminy Srokowo na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił o głosowanie na temat 

przyjęcia zmiany polegającej nawprowadzeniu pod obrady sesji projektu uchwały w 

sprawie pięciu stałych obwodów głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz 

siedzib obwodowych komisji wyborczych zgłoszonej na wniosek pięciu radnych z 

umieszczeniem tematu w punkcie 12.4 jako drugą uchwałę do podjęcia przez 

radnych. 

 

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie–13 gł. „za” , 0 gł. „przeciw”,                                     

0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęłazmianę polegającą na wprowadzeniu 
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do porządku obrad do punktu 12.4 (jako drugiej uchwały)projektu 

uchwały w sprawie pięciu stałych obwodów głosowania, ustalenia ich 

numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych zgłoszonej 

na wniosek pięciu radnych. 

  

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 
 

1.   Otwarcie XLVIII sesji Rady Gminy Srokowo. 
2.   Przedstawienie porządku obrad, zgłaszanie wniosków w sprawie jego zmiany. 
3.   Analiza stanu bezrobocia na terenie Gminy oraz możliwości przeciwdziałania  
bezrobociu. 
4.   Przyjęcie protokołów z XLVI i XLVII sesji Rady Gminy Srokowo. 
5.   Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym.  
6.   Interpelacje i zapytania radnych. 
7.   Informacja finansowa i merytoryczna dotycząca funkcjonowania szkoły w gminie  
za 2017r. 
8.   Stan bezpieczeństwa dowożenia dzieci. 
9.   Realizacja Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  
      Alkoholowych za 2017 r. 
10. Raport Wójta Gminy z  wykonania Gminnego Programu Przeciwdziałania  
Narkomanii w 2017r. 
11. Ocena stanu dróg i chodników gminnych oraz perspektywy w zakresie ich  
remontu lub modernizacji. 
12.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
12.1. Ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach  
        wsparcia i mieszkaniach chronionych. 
12.2. Przyjęcia sprawozdania finansowego za 2017 rok z działalności Gminnego  
Ośrodka Kultury w Srokowie. 
12.3. Podziału Gminy Srokowo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów  
oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 
12.4. Podziału Gminy Srokowo na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów,  
granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
12.5. Zmiany uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami  
        Bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy  
Srokowo w  2018 roku”. 
12.6. Przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej, dotyczącego obowiązku  
utrzymania grobów i cmentarzy wojennych w 2018 r.  
12.7. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 2018-2023. 
12.8. Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2018 r. 
13.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
14.  Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 
15.  Zakończenie obrad XLVIII sesji Rady Gminy Srokowo. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił o przegłosowanie 

przyjęcia porządku obrad po zmianach. 

 

Rada Gminy Srokowo jednogłośnie -13gł. „za” , 0 gł. „przeciw”, 

0 gł. „wstrzymujących się” przyjęła  porządek obrad po zmianach. 
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Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński przeszedł do kontynuacji punktu 3 

porządku obrad. 

 

Ad. pkt 3. 

Analiza stanu bezrobocia na terenie Gminy oraz możliwości 

przeciwdziałania bezrobociu. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosiłPanią Martę Bembas – 

Kierownika Działu Ewidencji i Świadczeń w Powiatowym Urzędzie Pracy w Kętrzynie, 

o przedstawienie informacji dotyczącej stanu bezrobocia na terenie Gminy Srokowo 

oraz możliwości przeciwdziałania bezrobociu. 

Kierownik Działu Ewidencji i Świadczeń w Powiatowym Urzędzie Pracy w Kętrzynie 

Marta Bembas przedłożyła dokładne informacje dotyczące omawianego tematu,                  

a mianowicie: stopa bezrobocia na koniec lutego 2018 roku w województwie 

Warmińsko-Mazurskim wynosiła 12,2%, natomiast w powiecie kętrzyńskim 

klasyfikowała się na poziomie 20,2%. Na dzień dzisiejszy w Powiatowym Urzędzie 

Pracy w Kętrzynie mamy zarejestrowanych 3772 osoby, z czego z Gminy Srokowo 

zanotowano 273 osób bezrobotnych co stanowi ok. 7,4% wszystkich osób 

zarejestrowanych w Urzędzie Pracy. Na 2018 rok zaplanowano 100 tys. zł na 

finansowanie robót publicznych. PUP w Kętrzynie zaproponował Gminie Srokowo 11 

osób, których prace miały trwać cztery miesiące, zaś propozycja gminy dotyczyła 

zatrudnienia 9 osób na okres pięciu miesięcy. Ustalono również iż grupa 9 osób                 

w okresie pięciu miesięcy będzie korzystała z prac społecznie użytecznych, po 

których będą one skierowane na roboty publiczne. Wzorem lat ubiegłych PUP                     

w Kętrzynie dysponuje szerokim asortymentem usług, którymi może wesprzeć osoby 

bezrobotne zarejestrowane w urzędzie. Są to między innymi prace interwencyjne 

organizowane dla osób mieszczących się we wszystkich kategoriach wiekowych; bony 

na zasiedlenie przeznaczone dla osób do 30 roku życia, które są związane z 

wyjazdem celem podjęcia pracy poza miejscem zamieszkania oddalonym o co 

najmniej 80 km. przy czym takie wsparcie wynosi ok. 7000 zł.  Osoba 

zainteresowana z bonu na zasiedlenie powinna złożyć wniosek, a następnie po jego 

weryfikacji i stwierdzeniu iż wszystkie warunki w nim zawarte zostały spełnione 

podpisywana jest umowa. W takim przypadku osoba zainteresowana 

dofinansowaniem jest zobowiązana przepracować 180 dni w ciągu ośmiu miesięcy.               

Z Gminy Srokowo z bonu na zasiedlenie skorzystała jedna osoba. Wzorem lat 

ubiegłych będą również podpisywane umowy stażowe z pracodawcami oraz bony 

stażowe dla bezrobotnych, którzy składają wniosek i samodzielnie szukają 

pracodawcy u którego będą odbywali staż. W przypadku skorzystania z bonu 

stażowego pracodawca ma możliwość otrzymania dofinansowania po okresie 

wyczerpania stażu oraz po czasie zatrudnienia na dalsze sześć miesięcy (co daje 

łącznie 12 miesięcy zatrudnienia), pracodawca może złożyć wniosek do Urzędu Pracy 
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po czym otrzymuje jednorazową premię w wysokości 1500 zł za stworzenie miejsca 

pracy dla osoby bezrobotnej. Kolejną formą przeciwdziałania bezrobociu jest bon 

szkoleniowy skierowany do osób do 30 roku życia, którzy sami składają wniosek na 

skorzystanie z niego, a następnie sami szukają sobie instytucji szkoleniowej. 

Następnie podpisywana jest umowa z Urzędem Pracy, a instytucją szkoleniową.                

W ramach tej formy na dzień dzisiejszy jest do wykorzystania kwota 4516 zł i w tej 

wysokości Urząd Pracy może sfinansować koszty szkolenia, koszty dojazdu na 

szkolenie, koszty zakwaterowania i badań lekarskich. Jeśli osoba bezrobotna 

przedstawi rachunki na kwotę poniżej 4516 zł to będzie ona pokryta ze środków PUP, 

a jeśli będzie wyższa to różnicę pokryje wnioskodawca ze środków własnych. Kolejną 

formą wsparcia jest dodatek aktywizacyjny dla osób samodzielnie i skutecznie 

szukających pracę, które premiowane są za to, że po okresie pobierania zasiłku 

następnie nie pozostają osobami bezrobotnymi. Premia dotyczy połowy okresu                     

w jakim był przyznany zasiłek dla bezrobotnych i jest to właśnie dodatek 

aktywizacyjny wynoszący ok. 390 zł. Pani kierownik wspomniała, że PUP w Kętrzynie 

udziela również zezwoleń na pracę sezonową dla cudzoziemców w rolnictwie.                     

W Gminie Srokowo w 2018 roku zostało wydane jedno takie zezwolenie oraz dwa 

oświadczenia na pozwolenie wykonywania pracy cudzoziemcowi. Powiatowy Urząd 

Pracy w Kętrzynie dysponuje środkami na wspomniane formy przeciwdziałania 

bezrobociu w ramach i granicach określonych przepisami prawa. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński otworzył dyskusję. 

Radny Krzysztof Mościcki zapytał czy formy wsparcia na poszukiwanie pracy i na 

zasiedlenie obowiązują tylko na terenie Polski czy na terenie całej Unii Europejskiej? 

Kierownik Działu Ewidencji i Świadczeń w Powiatowym Urzędzie Pracy w Kętrzynie 

Marta Bembas odpowiedziała, że przy dodatku aktywizacyjnym musi być nasz 

pracodawca, a miejsce pracy może być za granicą. Jeśli chodzi o bon zasiedleniowy 

to po dokładnym sprawdzeniu tematu przekaże informację radnym do najbliższego 

posiedzenia sesji. 

Radna Agnieszka Gajowniczekzapytała czy nadal istnieje przepis obligujący 

pracownika do przepracowania 180 dni u tego samego pracodawcy w przypadku 

bonu na zasiedlenie? Radna zapytała czy pracownik może przepracować 180 dni u 

różnych pracodawców czy tylko u jednego? 

Kierownik Działu Ewidencji i Świadczeń w Powiatowym Urzędzie Pracy w Kętrzynie 

Marta Bembas odpowiedziała, że z tej formy wsparcia bezrobotni często korzystają. 

Zgodnie z postanowieniami regulaminu, bezrobotny, który otrzymał bon na 

zasiedlenie jest zobowiązany w terminie 8 miesięcy od dnia otrzymania bonu na 

zasiedlenie udokumentować pozostawanie w zatrudnieniu, wykonywanie innej pracy 

zarobkowej lub prowadzenie działalności gospodarczej przez okres co najmniej 6 

miesięcy. W regulaminie nie ma zapisu iż ta praca powinna być odbywana u jednego 
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pracodawcy. Pani kierownik powiedziała, że dokładnie sprawdzi tę informację po 

czym przekaże ją radnym Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w  związku z brakiem 

dalszej dyskusji serdecznie podziękował za przekazane radnym obszerne informacje 

dotyczące stanu bezrobocia na terenie gminy oraz możliwości jego przeciwdziałania 

poprosił o przegłosowanie przyjęcia przedstawionej informacji. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –   13 gł. „za”,  

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła informację dotyczącą 

analizy stanu bezrobocia na terenie Gminy oraz możliwości 

przeciwdziałania bezrobociu. 

 

Pani Marta Bembas - Kierownik Działu Ewidencji i Świadczeń Powiatowego Urzędu 

Pracy w Kętrzynieprzesłała odpowiedzi na pytania radnych Gminy Srokowo, które 

zadano w dniu 29 marca 2018 roku podczas posiedzenia XLVIII sesji Rady Gminy 

Srokowo. 

1. Odpowiadając na pytanie Radnego Pana Krzysztofa Mościckiego czy formy 

wsparcia na poszukiwanie pracy  i na zasiedlenie obowiązują tylko na terenie Polski 

czy na terenie całej Unii Europejskie, informujemy że:  

zgodnie z art. 66 n ustawy o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy (Dz. U. 

2017, poz. 1065 ze zm.), bezrobotny do 30 roku  życia, któremu starosta przyznał 

bon na zasiedlenie w związku z podjęciem zatrudnienia poza miejscem 

dotychczasowego zamieszkania, innej pracy zarobkowej lub działalności 

gospodarczej, może pracować na terenie państwa Polskiego jak również na terenie 

państw Unii Europejskiej jeżeli: 

1.z tytułu ich wykonywania będzie osiągał wynagrodzenie lub przychód 

w wysokości co najmniej minimalnego wynagrodzenia za pracę brutto miesięcznie 

oraz będzie podlegał ubezpieczeniom społecznym; 

2. odległość od miejsca dotychczasowego zamieszkania do miejscowości, w której 

bezrobotny zamieszka w związku z podjęciem zatrudnienia, innej pracy zarobkowej 

lub działalności gospodarczej wynosi co najmniej 80 km lub czas dojazdu do tej 

miejscowości i powrotu do miejsca dotychczasowego zamieszkania środkami  

transportu zbiorowego przekracza łącznie co najmniej 3 godziny dziennie; 

3. będzie pozostawał w zatrudnieniu, wykonywał inną pracę zarobkową lub będzie 

prowadził działalność gospodarczą przez okres co najmniej 6 miesięcy (180 dni) w 

ciągu 8 miesięcy. 

 

Podkreślić należy, że ustawa o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku 

pracy odwołuje się tylko do polskich regulacji dotyczących minimalnego 

wynagrodzenia za pracę ogłaszanego na podstawie  ustawy z dnia 10 października 
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2002 r. o minimalnym wynagrodzeniu za pracę ( Dz. U. z 2015 poz. 2008), które 

podlega ubezpieczeniom społecznym. 

 

Wyjaśnienie  definicji  zawartych  w art. 66n ustawy o promocji zatrudnienia i 

instytucjach rynku pracy  dotyczące m. in. zatrudnienia oraz innej pracy zarobkowej  

znajdują się  również w ustawy  o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy (w 

art. 2 ust. 1 pkt 43 oraz 11). 

 

2. Odpowiadając na pytanie Radnej Pani Agnieszki Gajowniczek czy nadal istnieje 

przepis obligujący pracownika do przepracowania 180 dni u tego samego 

pracodawcy w przypadku bonu na zasiedlenie oraz czy pracownik może 

przepracować 180 dni u różnych pracodawców czy tylko u jednego, informujemy że: 

-nie ma przepisu zobowiązującego bezrobotnego, który otrzymał bon zasiedleniowy 

do pracy 180 dni u tego samego pracodawcy i nigdy nie było takiego przepisu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 3, a następnie przystąpił do realizacji  
pkt 4 porządku obrad. 

 

Ad pkt 4. 

Przyjęcie protokołów z XLVI i XLVIIsesji Rady Gminy Srokowo. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poinformował, że protokoły z XLVI 

sesji Rady Gminy Srokowo z dnia 23 lutego 2018r, która była kontynuowana w dniu 

27 lutego 2018 roku oraz z XLVII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Srokowo za dnia 6 

marca 2018 rokubyły do wglądu w biurze Rady Gminy oraz zostały wyłożone na pół 

godziny przed sesją na sali obrad (załącznik nr 5 i 6 do protokołu).  

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński stwierdził, iż zapoznał się  z 

protokołami, które wiernie odzwierciedlają przebieg drugiej części XLVIsesji oraz 

XLVII sesji Rady Gminy po czym zapytał Wiceprzewodniczących Rady Gminy Srokowo 

o opinię na temat protokołów. Wiceprzewodniczący Rady GminyRegina Wieczorek i 

Piotr Dziadoń nie wnieśli zastrzeżeń i uwag do protokołów. Przewodniczący Rady 

Gminy zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu, a wobec braku wniosków i 

uwag poddał pod głosowanie protokół z XLVI sesji Rady Gminy Srokowo z dnia 23 

lutego 2018 r., która była kontynuowana w dniu 27 lutego 2018 roku, podczas 

którego na sali obrad obecnych było13radnych.  

 

Rada Gminy Srokowo przyjęła protokół z XLVI sesji bez uwag i 

jednogłośnie –  13gł. „za”, 0 gł. „przeciw”  

i 0gł. „wstrzymujących się”. 
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Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamińskizapytał radnych czy mają uwagi do 

protokołu z XLVII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Srokowo z dnia 6 marca 2018 

roku, a wobec braku wniosków i uwag poddał go pod głosowanie podczas którego na 

sali obrad obecnych było13radnych.  

 

Rada Gminy Srokowo przyjęła protokół z XLVII sesji bez uwag i 

większością głosów –  11gł. „za”, 0 gł. „przeciw”  

i 2gł. „wstrzymujących się” 

(radni nieobecni na XLVII sesji Rady Gminy). 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 4 i przeszedł do  punktu 5  porządku obrad. 

 

Ad. pkt 5. 

Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił Wójta Gminy Srokowo o 

przedstawienie informacji  z jego działalności w okresie międzysesyjnym (załącznik nr 

7 do protokołu). 

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz powiedział, że w okresie 

międzysesyjnym czyli od 23 lutego 2018r. do 28 marca 2018 r. wydał 8 zarządzeń: 

1.Zarządzenie nr 9/18 z dnia 27 lutego 2018r. w sprawie zmiany Zarządzenia                    

Nr 120/15 Wójta Gminy Srokowo z dnia 30 grudnia 2015 roku w sprawie 

przygotowania i zapewnienia działania systemu wykrywania i alarmowania (SWA) 

oraz systemu wczesnego ostrzegania (SWO) na terenie Gminy Srokowo oraz 

tworzenia i funkcjonowania formacji Obrony Cywilnej, przewidzianych do wykonania 

pozostałych zadań specjalnych i ogólnych. 

2. Zarządzenie nr 10/18 z dnia 9 marca 2018r. w sprawie ogłoszenia konkursu na 

stanowisko urzędnicze ds. budownictwa w Urzędzie Gminy Srokowo. 

3. Zarządzenie nr 11/18 z dnia 11 marca 2018r. w sprawie zmiany Zarządzenia              

Nr 72/17 Wójta Gminy Srokowo z dnia 29 grudnia 2017 roku w sprawie realizacji 

pozamilitarnych przygotowań obronnych w Gminie Srokowo w 2018 roku. 

4. Zarządzenie nr 12/18 z dnia 15 marca 2018r. w sprawie powołania składu komisji  

i określenia wzorów druków dla realizacji zadania budowy przydomowych 

oczyszczalni ścieków.  

5. Zarządzenie nr 13/18 z dnia 20 marca 2018r. w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Srokowo na 2018 rok. 
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6. Zarządzenie nr 14/18 z dnia 27 marca 2018r. w sprawie ogłoszenia otwartego 

konkursu ofert na wykonanie zadań publicznych Gminy Srokowo w 2018 roku przez 

organizacje pozarządowe.  

7. Zarządzenie nr 15/18 z dnia 27 marca 2018r. w sprawie powołania Komisji 

Konkursowej do oceny ofert złożonych w otwartym konkursie ofert na realizację 

zadań publicznych oraz określenia Regulaminu Pracy Komisji Konkursowej.  

8. Zarządzenie nr 16/18 z dnia 27 marca 2018r. w sprawie powołania komisji 

przetargowej i nadania jej regulaminu pracy na „Przebudowę drogi gminnej w 

miejscowości Kaczory, gmina Srokowo, powiat kętrzyński”. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński  zapytał czy są pytania do złożonej 

informacji? 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że Wójt Gminy wydał zarządzenie 

dotyczące powołania komisji przetargowej i nadania jej regulaminu pracy na 

„Przebudowę drogi gminnej w miejscowości Kaczory, gmina Srokowo, powiat 

kętrzyński”, czy gmina ma jakieś problemy z ogłoszeniem przetargu na to zadanie? 

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz odpowiedział, że przetarg jest już 

ogłoszony i żadne problemy w związku z tym się nie pojawiły. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamińskiw związku z brakiem dalszych pytań 

i dyskusjizamknął pkt 5i przystąpił do realizacji pkt 6 porządku obrad. 

Ad. pkt 6. 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński poprosił radnych o składanie 

interpelacji i zapytań, a w związku z ich brakiem zamknął pkt 6, a następnie przed 

przejściem do realizacji pkt 7 porządku obrad. 

Ad. pkt 7. 

Informacja finansowa i merytoryczna dotycząca funkcjonowania szkoły                     

w gminie za 2017r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamińskipowiedział, że temat (załącznik nr 8 

do protokołu) był szeroko omawiany podczas posiedzenia wspólnego komisji stałych 

po czym poprosił Panią Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance 

Jadwigę Zająco uzupełnienie informacji o ewentualne zmiany, które miały miejsce od 

ostatniego spotkania. 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając 

powiedziała, że przekazane informacje są aktualne i żadne zmiany w ostatnim czasie 
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nie nastąpiły po czym zapytała radnych czy mają jakieś dodatkowe pytania w tym 

temacie?  

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński otworzył dyskusję. 

Radna Ewa Dudek powiedziała, że podczas komisji poruszano temat dotyczący 

nauczyciela wspomagającego. Niektórzy rodzice dają sygnały, iż nauczyciel 

wspomagający, który powinien być przy danym dziecku bardzo często jest 

oddelegowany na zajęcia zastępcze, a później utrudniane jest prowadzenie lekcji. 

Radna mówiła, że wcześniej zgłaszano, aby zabezpieczyć wejście do Gimnazjum 

(włącznie z odcinkiem przy schodach), które w czasie niskich temperatur jest bardzo 

śliskie. Radna podkreśliła, że z tego przejścia codziennie korzystają najmłodsze 

dzieci.   

Wicedyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Dariusz Kowalski 

powiedział, że konserwator szkolny jest zobowiązany, aby schody, ścieżki, wejścia do 

szkoły i przejścia zawsze były posypane mieszanką solną. Poza tym dziwną sprawą 

jest to, że rodzice zgłaszają takie problemy radnym, a nie dyrekcji szkoły. 

Wicedyrektor powiedział, że każdego dnia jest w pracy już od godziny 6.20 lub 6.40 i 

nikt z rodziców nie przychodził z jakąkolwiek uwagą dotyczącą niezachowania 

bezpieczeństwa dzieci. Taka sytuacja ani razu nie miała miejsca i żadne sygnały                    

o takim fakcie nie były zgłaszane.  

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając 

powiedziała, że jest zdziwiona stwierdzeniem, iż nie ma nauczyciela wspomagającego 

przy danym dziecku gdyż nie było żadnego zgłoszenia w tej sprawie. Nauczyciel 

wspomagający nie chodzi na zastępstwa, ale jest w danej klasie. W naszej szkole 

mamy dwóch takich nauczycieli i w przypadku każdego z nich taka sytuacja nie miała 

miejsca. Pani dyrektor powiedziała, że jest w pracy codziennie i jeśli jakakolwiek 

podobna sytuacja miałaby miejsce to należy taki stan rzeczy zgłaszać bezpośrednio 

do niej. 

Radna Ewa Dudekpowiedziała, że podczas komisji nie było dyrektorów, dlatego też 

padły takie zapytania celem wyjaśnienia tych kwestii. Poza tym radnym zależy na 

bezpieczeństwie dzieci i stąd takie pytania zostały skierowane do dyrekcji. Radna 

zapytała czy w szkole prowadzone są wszystkie wymienione w materiale koła 

zainteresowań podczas, których uczniowie poznają coś nowego mogąc się rozwijać 

czy też są to koła wyrównawcze? 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając 

odpowiedziała, że zajęcia wyrównawcze są prowadzone z wykorzystaniem pomocy 

psychologiczno- pedagogicznej. Jeśli chodzi o wymienione koła zainteresowań to 

prowadzone są przez nauczycieli nieodpłatnie podczas których dzieci rozwijają swoje 

zainteresowania. 
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Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała jakie koła zainteresowań (chodzi o takie, 

które nie są zajęciami wyrównawczymi) funkcjonują na dzień dzisiejszy w naszej 

szkole?  

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając 

powiedziała, że jest to koło teatralne, koło języka angielskiego, koło cyrkowe, koło 

matematyczne i polonistyczne. Pani dyrektor powiedziała, że organizując różnego 

rodzaju koła zainteresowań należy pamiętać, że duża część dzieci jest dojeżdżająca. 

Zorganizowanie różnego rodzaju zajęć w tym 10 godzin z rewalidacji, zajęcia 

wspierające z pedagogiem, psychologiem i inne jest zależne od czasu odjazdu dzieci 

do domu. Ponadto duża ilość godzin zajęć dodatkowych jest męcząca dla dzieci. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy w szkole funkcjonują takie koła 

zainteresowań jak: cyrkowe, teatralne, matematyczne, polonistyczne? 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając 

powiedziała, że tak, ale matematyczne było prowadzone wcześniej. 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że jeśli chodzi o śliskość schodów przy 

wejściu do Gimnazjum jest czymś co Pan dyrektor powinien zauważyć chodząc 

codziennie do szkoły ponieważ ta sytuacja trwa od dawna. Radna uważa, że 

najlepszym dowodem na to, iż w szkole dzieje się coś nie tak z przepływem 

informacji jest fakt zgłaszania problemów przez nauczycieli.  

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że w przedłożonej informacji dla radnych są 

podane dane,  które się nie zgadzają ponieważ już w samych wydatkach jest błąd 

dotyczący: wydatki na utrzymanie szkół, które wyniosły3833528,14 zł w tym płace 

3422422,26 zł i wydatki rzeczowe 503083,66 zł. co się nie zgadza o 100 tys. zł. 

Kolejną kwestią jest to, że podano informację dotyczącą zdarzenia mającego miejsce 

w miesiącu grudniu 2018 roku co również jest oczywistym błędem. Radny poprosił o 

poprawienie informacji w materiale. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w  związku z brakiem 

dalszej dyskusji poprosił o przegłosowanie przyjęcia informacji finansowej                           

i merytorycznej dotyczącej funkcjonowania szkoły w gminie za 2017r. 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –   13 gł. „za”,  

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła informację finansową 

i merytoryczną dotyczącą funkcjonowania szkoły w gminie za 2017r. 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 7, a następnie przystąpił do realizacji  
pkt 8 porządku obrad. 
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Ad. pkt 8.    

Stan bezpieczeństwa dowożenia dzieci. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamińskipowiedział, że radni otrzymali 

obszerny materiał w terminie po czym zapytał czy radni mają jakieś pytania do 

przedłożonej informacji (załącznik nr 9 do protokołu)? 

Radny Piotr Dziadoń zapytał dlaczego obiady do szkoły w Solance dowożone są 

autobusem, a nie busem co z wiadomych przyczyn byłoby bardziej ekonomiczne? 

Wicedyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Dariusz Kowalski 

odpowiedział, że autobus gdy zawiezie obiady do szkoły zostaje w Solance ponieważ 

później odwozi młodsze dzieci ze szkoły. W tym przypadku nieekonomicznie byłoby, 

aby bus wiózł obiady i wracał do Srokowa tylko po to, aby chwilę później jechał tą 

sama trasą autobus. 

Radna Ewa Dudek zapytała jak wygląda sprawa kierowcy autobusu jeżdżącego na 

trasie Srokowo-Solanka-Siniec, na którego zachowanie skarżą się rodzice? Radna 

powiedziała, że na poprzednim posiedzeniu komisji dowiedziała się o jednej 

niebezpiecznej sytuacji mającej miejsce podczas wysiadania ucznia z autobusu.                

W związku z tym zdarzeniempadło pytanie czy w stosunku do tego kierowcy zostały 

podjęte jakieś czynności? 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że po raz pierwszy słyszy o 

takiej sytuacji po czym zapytała Panią Dyrektor czy ktoś z nauczycieli był świadkiem 

takiego zdarzenia? 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając 

powiedziała, że to zdarzenie nie miało miejsca na terenie szkoły, ale w drodze 

powrotnej do domu. Rodzic dziecka poinformował Panią Kierownik Filii o takim 

zajściu co zostało zgłoszone dla pracownika nadzorującego pracę kierowców. 

Przeprowadzono rozmowę z kierowcą autobusu oraz z opiekunem, który był obecny 

podczas zajścia. W rezultacie rozmowy wynikło iż kierowca zbyt szybko zamknął 

drzwi, a przy małych dzieciach to opiekun powinien być osobą, która jako pierwsza 

wysiada z pojazdu, wypuszcza dzieci, a następnie jako ostatnia osoba wsiada do 

autobusu. Cała sytuacja była wyjaśniona. 

Radna Ewa Dudek podkreśliła, że takie wypadki nie powinny być omawiane ponieważ 

powinniśmy dążyć do tego, aby nigdy nie miały miejsca gdyż mogło dojść do 

tragedii. Radna zapytała czy od spotkania z rodzicami uczniów w Solance w dniu 26 
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lutego 2018 r., na którym również poruszono tę sprawę Pan Wójt podjął jakieś 

działania dyscyplinujące w stosunku do kierowcy?  

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz odpowiedział, że kierowca otrzymał 

ostrzeżenie. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w  związku z brakiem 

dalszej dyskusji poprosił o przegłosowanie przyjęcia informacji dotyczącej stanu 

bezpieczeństwa dowożenia dzieci. 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –   13 gł. „za”,  

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła informację dotyczącą 

stanu bezpieczeństwa dowożenia dzieci. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 8, a następnie przystąpił do realizacji  
pkt 9 porządku obrad. 

  

 

Ad. pkt 9.   

Realizacja Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych za 2017 r. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamińskipowiedział, że materiał był 

analizowany podczas posiedzeń komisji stałych Rady Gminy po czym zapytał radnych 

czy mają jakieś pytania dotyczące realizacji Gminnego Programu Profilaktyki                       

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za 2017 r. (załącznik nr 10 do protokołu)? 

W związkuz brakiem dyskusji Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przegłosowanie 

przyjęcia informacji. 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –   13 gł. „za”,  

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła informację dotyczącą 

realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych za 2017 rok. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 9, a następnie przystąpił do realizacji  
pkt 10 porządku obrad. 

  

Ad. pkt 10.  

Raport Wójta Gminy z  wykonania Gminnego Programu Przeciwdziałania 
Narkomanii w 2017r. 
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Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamińskipowiedział, że ten temat również 

był analizowany podczas posiedzeń komisji stałych Rady Gminy (załącznik nr 10 do 

protokołu) po czym poprosił Panią Sekretarz Gminy Małgorzatę Chociełowską                      

o krótkie przedstawienie raportu. 

 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że Wójt jest zobowiązany w 

terminie do 31 marca przedstawić raport z wykonania Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii za rok ubiegły. Gmina Srokowo w 2017 roku 

podejmowała działania mające na celu zapobieganie używania narkotyków na terenie 

gminy głównie poprzez prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej, 

edukacyjnej i wychowawczej dla dzieci i młodzieży. Na terenie Gminy Srokowo nie 

stwierdzono przypadków zażywania narkotyków lub dopalaczy przez młodzież. 

Podejmowane działania wychowawczo – edukacyjne realizowane w szkołach hamują 

zagrożenia związane z używaniem tych substancji.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamińskiotworzył dyskusję. 

 

Radna Agnieszka Gajowniczek przypomniała dyskusję z komisji dotyczącą dziwnej 

sytuacji, która funkcjonuje w naszej gminie od dłuższego czasu czyli braku problemu 

z narkomanią „jako taką”. Radną zastanawia to, że członkowie podczas wspólnego 

posiedzenia trzech komisji (na posiedzeniu Komisji Edukacji i Spraw Społecznych, 

Komisji Rolnictwa i Infrastruktury oraz Komisji Rewizyjnej) w ogólnej dyskusji doszli 

do wniosku, że istnieje problem komunikacyjny pomiędzy Gminną Komisją 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, dyrekcją szkoły oraz GOPS w Srokowie. 

Korzystając z tego, że na sesji znajdują się wszyscy kierownicy jednostek radna 

przekazała informację dotyczącą tego, że kierownik GOPS zgłaszał na komisji 

potrzebę bliższego kontaktu ze szkołą jako instytucją mającą szczególne znaczenie w 

naszej gminie celem wspólnego rozwiązywania problemów związanych z piciem 

alkoholu czy też  narkotyzowaniem się uczniów.Podobno była taka sytuacja, że 

podczas wspólnego projektu gdy prowadzono ankiety pomiędzy uczniami w szkole, 

wyniki ankiet nie trafiły już do GOPS-u. Radna uważa, że między tymi jednostkami 

powinna być prowadzona ścisła współpraca. 

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając 

powiedziała, że jednostki ściśle ze sobą współpracują, poza tym pedagog szkolny jest 

członkiem Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Srokowie Grażyna Niedźwiedzka 

– Bień powiedziała, żeProgram Przeciwdziałania Narkomanii, Program Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych czy też Program Przeciwdziałania Przemocy 

nie są programami, którymi zajmuje się tylko GOPS. W zeszłym roku podczas 

spotkania padła prośba o przekazywanie wszelkich informacji i danych 

pozyskiwanych w szkole, świetlicach do GOPS-u. Pani Kierownik powiedziała, że 
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otrzymała informacje, że w szkołach była prowadzona diagnoza, ale ośrodek nie 

otrzymał jej wyników dzięki którym można byłoby program dostosować do realnych 

potrzeb szkoły oraz mieszkańców gminy. Podczas komisji ta kwestia była poruszana. 

Kierownik poprosiła, aby na przyszłość przekazywać takie informacje do ośrodka 

ponieważ są one istotne podczas tworzenia programów. 

Wicedyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Dariusz Kowalski 

powiedział, że jeśli dowiedziałby się wcześniej o potrzebie przekazania takich 

informacji to od razu zostałyby one przekazane. Nic nie wiedział o konieczności 

przekazania takich danych.  

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Srokowie Grażyna Niedźwiedzka 

– Bień powiedziała, że w zeszłym roku odbyło się spotkanie z dyrektorami szkół i 

przedstawiciele urzędu na którym była poruszana ta kwestia. 

 

Wicedyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Dariusz Kowalski 

powiedział, że w takim spotkaniu nie brał udziału ponieważ ma swojego 

przedstawiciela w Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz w 

Zespole Interdyscyplinarnym lecz nic nie zostało przekazane, iż takie informacje 

Ośrodek Pomocy  Społecznej chciałby otrzymywać. Od tej pory takie dane będą bez 

żadnych problemów przekazywane do GOPS.   

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Srokowie Grażyna Niedźwiedzka 

– Bień uważa, że taka współpraca powinna być uściślona ponieważ dzięki takim 

danym powstają dobre programy profilaktyczne z korzyścią dla mieszkańców i 

uczniów. Kierownik uważa, że teatrzyki profilaktyczne nie są dobrą metodą 

przeciwdziałania złym postawom ponieważ w tym momencie dzieci są obciążane 

sprawami dorosłych. Powinno się wypracować taki program, abytrafił do dzieci i 

młodzieży w pozytywnym tego słowa znaczeniu, a nie aby dzieci odgrywały role osób 

z uzależnieniami.  

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając 

powiedziała, że ankiety w szkole zostały przeprowadzone zgodnie z rozporządzeniem 

MEN z dnia 20 stycznia 2018 r., które nakłania do uaktualnienia programu 

wychowawczo – profilaktycznego. To oznacza, że w ciągu 30 dni mieliśmy w szkole 

przeprowadzić ankiety oraz wprowadzić aktualizację do programu wychowawczo – 

profilaktycznego co zostało już uczynione. W szkole nic złego się nie wydarzyło,                

a ankieta była przeprowadzona zgodnie z nowo wprowadzonymi przepisami prawa. 

 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy wszystkie informacje trafiają do Gminnej 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych? 

 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska odpowiedziała, że podczas komisji 

wspominała, iż GKRPA zajmuje się głównie sprawami związanymi z nadużywaniem 
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napojów alkoholowych przez osoby dorosłe poprzez przeprowadzanie rozmów z tymi 

osobami oraz członkami ich rodzin. Jeśli chodzi o dzieci to nie są z nimi prowadzone 

żadne rozmowy motywacyjne. Jeśli chodzi o inne działania to Komisja włącza się w 

organizację dla dzieci i młodzieży konkursów oraz teatrzyków o takiej tematyce. 

Bezpośrednim kontaktem z dziećmi w kwestii profilaktyki zajmują się tylko szkoły. 

Sekretarz powiedziała, że wyniki diagnoz są potrzebne do tworzenia nowych 

programów profilaktycznych również przy wydatkowaniu środków na konkretne 

działania dla naszych szkół w tym na szkolenia. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamińskiw związkuz brakiem dalszej dyskusji 

poprosił o przegłosowanie przyjęcia raportu. 

 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –   13 gł. „za”,  

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęła Raport Wójta Gminy 

z  wykonania Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w 2017r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 10, a następnie przystąpił do realizacji  
pkt 11 porządku obrad. 

 
Ad pkt 11.  
Ocena stanu dróg i chodników gminnych oraz perspektywy w zakresie ich 
remontu lub modernizacji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamińskipowiedział, że ten temat również 

był analizowany podczas posiedzeń komisji stałych Rady Gminy (załącznik nr 11 do 

protokołu). W międzyczasie odbył się objazd dróg i chodników na terenie gminy po 

czym poprosił Przewodniczącego Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Krzysztofa Mróz                      

o krótkie przedstawienie informacji. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Krzysztof Mróz odczytał 

sprawozdanie z objazdu dróg o następującej treści:  

Dnia 23.03.2018r. Komisja Rolnictwa i Infrastruktury wraz z pracownikiem Urzędu 

Gminy – Zdzisławem Pociejem, dokonała objazdu dróg gminnych na terenie Gminy 

Srokowo. Niestety stwierdzamy, że z roku na rok niektóre drogi nie są w ogóle 

przejezdne, gdyż w najmniejszym nawet stopniu nie zostały poprawione. Po raz 

kolejny w tym roku  będziemy wnioskować o naprawę dróg gruntowych, które przez 

dłuższą ilość czasu w roku, nie nadają się do użytku.  Ubolewamy również nad 

brakiem poprawy przepustów, w związku z czym woda z rowów przelewa się i niszczy 

nawierzchnię dróg.  Pomimo telefonicznych próśb nie zostają nawet naprawione 

skutki zniszczeń, nie wspominając o przyczynach.Cieszy jedynie fakt, iż w ubiegłym 

roku  wykonano nawierzchnię na ulicy Ogrodowej, ułożono polbruk przy ulicy 

Łąkowej i części ulicy Słonecznej oraz ułożono chodnik w Jegławkach. Niestety nie 

ma szans na poprawę pozostałych odcinków dróg, które potrzebują natychmiastowej 
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naprawy ,gdyż budżet z dofinansowaniem unijnym pozwala na budowę jednej drogi 

rocznie.  W budżecie nie ma wystarczających środków nawet na bieżące utrzymanie 

tj: zbieranie poboczy, melioracja rowów, wyznaczenie działek na których znajdują się 

drogi gminne oraz zakup materiałów odpowiednich dla danych odcinków dróg. 

Podsumowując, stwierdzamy iż stan wszystkich dróg,ulic i chodników jest 

dopuszczalny pomimo wielkiego niezadowolenia. Jednakże mamy nadzieję iż 

pracownicy Urzędu dołożą starań by pozyskać dodatkowe środki na poprawę stanu 

infrastruktury drogowej Gminy Srokowo.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamińskiotworzył dyskusję. 

 

Radny Krzysztof Mościcki zachęcił do współpracy z Nadleśnictwem, ponieważ wiele 

dróg gruntowych, którymi dojeżdża się do lasów jest rujnowanych przez ciężki sprzęt 

pracujący w lesie oraz przewożący drewno przez podmioty zewnętrzne. Z uwagi na 

to, że jest utworzony tzw. fundusz drogowy wiadomo również iż są samorządy, które 

przy współpracy z „Lasami” utrzymują wiele odcinków dróg gminnych z takich 

środków. 

 
Radna Agnieszka Gajowniczek poprosiła o poprawienie nawierzchni drogi 

prowadzącej na Rydzówkę jeszcze przed rozpoczęciem sezonu, a najlepiej byłoby to 

zrobić jeszcze przed długim weekendem majowym. 

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Jadwiga Zając 

powiedziała, że od wielu lat mieszka przy drodze prowadzącej na Rydzówkę. 

Ogromny ruch wszelkich pojazdów sprawia, że życie w tym miejscu jest nieznośne ze 

względu na ciągły kurz unoszący się po każdym przejeździe samochodu. Zwróciła się 

z prośbą o poprawienie tej drogi. 

 

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz powiedział, że ostatnio staramy się 

stosować w miarę możliwości pozyskania mieszankę stabilizacyjną, która po 

zasklepieniu sprawia, że z drogi nie unosi się kurz, a tą drogę faktycznie trzeba 

wyremontować. W gorszej sytuacji są mieszkańcy mieszkający przy drogach 

posiadających miękkie podłoże, które powoduje powstawanie kolein, a naprawa 

takich nawierzchni jest trudniejsza. W ostatnim okresie pozyskaliśmy trochę tłucznia, 

którym uzupełniane są po kolei poszczególne odcinki dróg.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamińskiuważa, że przy drodze na 

Rydzówkę należałoby się zastanowić nad ustawieniem znaku ograniczenia prędkości 

co spowodowałoby mniejsze powstawanie kurzu, a co za tym idzie mniejszą 

dokuczliwość dla osób tam mieszkających. 

 

Radna Ewa Dudek poprosiła, aby podczas wysypywania gruzu na drogi dopilnować  

żeby był on pokruszony i rozprowadzony w taki sposób, żeby samochody osobowe 
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mogły po nim przejechać. Swego czasu przy zjeździe z ulicy Ogrodowej został 

wysypany gruz, ale żeby ktoś mógł przez niego przejechać to mąż radnej wcześniej 

poświęcił kilka godzin na jego rozbijanie i rozprowadzanie tylko po to, aby dopuścić 

do ruchu jedną drogi. Do dnia dzisiejszego druga strona nadal jest nieprzejezdna. 

Chodzi o to, aby na przyszłość dopilnować takich prac oraz zabezpieczyć się, żeby 

mieszkańcy nie zgłaszali spraw o odszkodowanie za uszkodzenie samochodów na 

drogach gminnych.   

 

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz powiedział, nie wie skąd mógł być 

przywieziony gruz o którym mówiła Pani Radna ponieważ ostatnio otrzymujemy 

materiał z kruszarki i tylko taki jest do nas przywożony. 

 

Radny Marek Stachurski zapytał ile gmina płaci za tonę gruzu? 

 

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz odpowiedział, że ok. 50 zł za tonę. 

 

Radny Marek Stachurski dodał, że tyle samo kosztuje również tona kamienia 

płukanego ze żwirowni co jest zdecydowanie tańsze niż mieszanka stabilizacyjna. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamińskiw związkuz brakiem dalszej dyskusji 

poprosił o przegłosowanie przyjęcia informacji dotyczącej oceny stanu dróg i 

chodników gminnych oraz perspektywy w zakresie ich remontu lub modernizacji. 

 

 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –   13 gł. „za”,  

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  przyjęłainformację dotyczącą 

oceny stanu dróg i chodników gminnych oraz perspektywy w zakresie ich 

remontu lub modernizacji. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 11, a następnie przed przystąpieniem do realizacji  
pkt 12 porządku obrad o godz. 14.15 ogłosił przerwę, która trwała do godz. 14.30 

 

 
Ad 12.  Podjęcie uchwał w sprawach: 

12.1. Ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 
ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamińskipoprosił Panią Kierownik GOPS 

Srokowo Grażynę Niedźwiedzką - Bień o krótką informację na temat ustalenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia                        

i mieszkaniach chronionych. 
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Kierownik GOPS Srokowo Grażyna Niedźwiedzka – Bień powiedziała, że projekt 

uchwały dotyczy uchwały, która w części została uchylona przez Wojewodę.                      

W związku z tym została ona poprawiona we wskazanych częściach i przedłożona 

Radzie Gminy. Pani Kierownik na prośbę radnych dodała, że osobie, która ma trudną 

sytuację życiową, wiek, niepełnosprawność lub chorobę i potrzebuje wsparcia                      

w funkcjonowaniu codziennym w życiu, ale nie wymaga usług w zakresie 

świadczonym przez jednostkę całodobowej opieki może być przyznany pobyt                    

w mieszkaniu chronionym. Chodzi o to, aby talie osoby można było przygotować  do 

funkcjonowania w życiu z integracją ze społecznością bez konieczności umieszczania 

ich w Domach Pomocy Społecznej. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamińskiotworzył dyskusję,                      

a w  związku z jej brakiem poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra 

Dziadoniao odczytanie projektu uchwały w sprawieustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych,a 

następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –   13 gł. „za”,  

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę  Nr 

XLVIII/258/18 Rady Gminy Srokowo  z dnia 29 marca 2018 r.                            

w sprawieustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt 

w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 
 

Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1.Bujalski Janusz 

2.Dudek Ewa 

3.Dziadoń Piotr 

4.Dwulat Małgorzata 

5.Gajowniczek Agnieszka 

6.Kamiński Aleksander 

7.Mościcki Krzysztof 

8.Mróz Krzysztof 

9.Obolewicz Waldemar 

10.Prawecki Wojciech 

11.Stachurski Marek 

12.Wieczorek Regina 

13.Żejmo Katarzyna  

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 12.1, a następnie przystąpił do realizacji  
pkt 12.2 porządku obrad. 
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12.2. Przyjęcia sprawozdania finansowego za 2017 rok z działalności 

Gminnego Ośrodka Kultury w Srokowie. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamińskipowiedział, że projekt uchwały był 

szczegółowo analizowany przez radnych podczas posiedzeń komisji stałych Rady 

Gminy po czym zapytał czy radni mają jeszcze dodatkowe pytania do Dyrektora GOK               

Janusza Januszewskiego, a następnie otworzył dyskusję. 

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że w materiałach otrzymano informację 

dotyczącą tego iż dokonano zwrotu dotacji w kwocie 7000 zł. Radny zapytał z jakich 

przyczyn nie wykorzystano tej dotacji? 

Dyrektor GOK Srokowo Janusz Januszewski powiedział, że były to środki z 

wynagrodzeń, a zwrot dotacji wynikł ze zwolnienia lekarskiego pracownika. Dyrektor 

nadmienił, że tych środków nie można wykorzystać na inny cel.  

Radny Krzysztof Mościcki powiedział, że w związku z bardzo niskimi zarobkami 

pracowników jednostki kultury można było przewidzieć ewentualne możliwości 

wykorzystania tej kwoty poprzez np. zastępstwa. Chodzi o to, że jeśli takie środki 

gromadzą się na koncie to na przyszłość dobrze byłoby umożliwić pracownikom 

pozyskanie ich zgodnie z prawem. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w  związku z brakiem 

dalszej dyskusji poprosił Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Reginę Wieczorek                    

o odczytanie projektu uchwały w sprawieprzyjęcia sprawozdania finansowego za 

2017 rok z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Srokowie,a następnie poddał 

projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –   13 gł. „za”,  
0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę  Nr 
XLVIII/259/18 Rady Gminy Srokowo  z dnia 29 marca 2018 r. w 

sprawieprzyjęcia sprawozdania finansowego za 2017 rok z działalności 
Gminnego Ośrodka Kultury w Srokowie. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 
Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1.Bujalski Janusz 

2.Dudek Ewa 

3.Dziadoń Piotr 

4.Dwulat Małgorzata 
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5.Gajowniczek Agnieszka 

6.Kamiński Aleksander 

7.Mościcki Krzysztof 

8.Mróz Krzysztof 

9.Obolewicz Waldemar 

10.Prawecki Wojciech 

11.Stachurski Marek 

12.Wieczorek Regina 

13.Żejmo Katarzyna  

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 12.2, a następnie przystąpił do realizacji  
pkt 12.3 porządku obrad. 

 
12.3. Podziału Gminy Srokowo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i 
numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamińskipoprosił Panią Sekretarz Gminy 

Małgorzatę Chociełowskąo krótką informację na temat projektu uchwały. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że ustawa z dnia 11 stycznia 

2018r. o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli w procesie 

wybierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów publicznych, 

nałożyła na Radę Gminy obowiązek dokonania podziału gminy na okręgi wyborcze w 

terminie 60 dni od dnia wejścia w życie ustawy czyli dnia 1 kwietnia 2018 r. Rada 

Gminy może podjąć uchwałę w takich samych granicach okręgów jak dotychczas jeśli 

spełniają one wymogi ustawy. Przygotowano uchwałę uwzględniającą zmiany granic 

sołectwgdyż dwa sołectwa zostały zlikwidowane, jedno sołectwo zostało podzielone 

na dwa odrębne sołectwa oraz zmieniono nazwę ulicy. Państwowa Komisja Wyborcza 

zaleciła, aby przed wniesieniem wniosku w sprawie podziału gminy na okręgi 

wyborcze pod obrady Rady Gminy, Wójt przedstawił właściwemu Komisarzowi 

Wyborczemu w trybie konsultacji opracowany projekt. Komisarz wyborczy 

pozytywnie zaopiniował otrzymany projekt uchwały.               Z przepisów wynika, 

że jeśli Rada Gminy nie dokona podziału gminy na okręgi wyborcze w terminie to w 

ciągu 14 dni podziału dokona Komisarz Wyborczy. Rada Gminy dokonuje podziału 

gminy na okręgi wyborcze wyłącznie na wniosek Wójta, jednakże podział zawarty we 

wniosku nie jest wiążący dla rady. Od 1 stycznia 2019 roku podziału jednostek 

samorządu terytorialnego na okręgi wyborcze oraz zmiany   w tym podziale 

dokonywać będzie Komisarz Wyborczy. Podsumowując Sekretarz powiedziała, że w 

Gminie Srokowo mamy 15 jednomandatowych okręgów wyborczych mieszczących się 

w takich samych granicach jak dotychczas 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w  związku z brakiem 
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dalszej dyskusji poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra Dziadoniao 

odczytanie projektu uchwały w sprawiepodziału Gminy Srokowo na okręgi wyborcze, 

ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu 

wyborczym,a następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –   13 gł. „za”,  
0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę  Nr 
XLVIII/260/18 Rady Gminy Srokowo  z dnia 29 marca 2018 r. w 

sprawiepodziału Gminy Srokowo na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i 
numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 

 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 
Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1.Bujalski Janusz 

2.Dudek Ewa 

3.Dziadoń Piotr 

4.Dwulat Małgorzata 

5.Gajowniczek Agnieszka 

6.Kamiński Aleksander 

7.Mościcki Krzysztof 

8.Mróz Krzysztof 

9.Obolewicz Waldemar 

10.Prawecki Wojciech 

11.Stachurski Marek 

12.Wieczorek Regina 

13.Żejmo Katarzyna  

 
 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 12.3, a następnie przystąpił do realizacji  
pkt 12.4 porządku obrad. 

 
 
12.4. Podziału Gminy Srokowo na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 
numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamińskipoprosił Panią Sekretarz Gminy 

Małgorzatę Chociełowską o krótką informację na temat projektu uchwały. 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowska powiedziała, że na chwilę obecną w 

gminie mamy pięć obwodów wyborczych. Po rozmowach z Biurem Wyborczym padła 

sugestia, aby najmniejszy obwód (w Bajorach) przyłączyć do jednego z obwodów w 

Srokowie. Przy ustalaniu obwodów głosowania powinno się obejmować liczbę 

mieszkańców od 500 do 3000 osób. Biorąc pod uwagę przyszłe wybory, które odbędą 
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się w listopadzie musimy mieć świadomość tego, że przy pięciu obwodach 

głosowania będziemy potrzebowali 10 komisji wyborczych. Dodatkową kwestią jest 

to, że przy tych wyborach nie będzie możliwości uzupełnienia minimalnego składu 

komisji wyborczej osobami wskazanymi przez Wójta, ale będą to osoby wskazywane 

przez komitety wyborcze i partie polityczne. Biorąc pod uwagę sprawne 

przeprowadzenie wyborów organ wykonawczy uważał, że najrozsądniejszym 

wariantem będzie utworzenie czterech obwodów głosowania. Jednakże decyzja 

należy do Rady Gminy.  

Radca Prawny Ryszard Bielański powiedział, że w tym punkcie porządku obrad mamy 

dwa projekty uchwały o takim samym temacie dotyczącym obwodów wyborczych. 

Jeden projekt został przygotowany przez Wójta Gminy, a drugi przez pięciu radnych. 

Jako pierwszy będzie głosowany projekt uchwały przygotowany przez Wójta Gminy 

dotyczący czterech obwodów wyborczych, a w następnej kolejności projekt uchwały 

przygotowany przez pięciu radnych, a dotyczący pięciu obwodów wyborczych. Radca 

Prawny przypomniał, że jeśli pierwszy projekt uchwały zostanie przyjęty przez 

radnych to automatycznie głosowanie nad drugim projektem uchwały staje się 

bezprzedmiotowe. Jeśli pierwszy projekt uchwały nie zostanie podjęty przez radnych 

to należy przejść do głosowania nad drugim projektem uchwały przygotowanym 

przez pięciu radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński otworzył dyskusję. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy koszty związane z przeprowadzeniem 

wyborów jak np.: zatrudnienie komisji, urządzeń do nagrywania, materiały do 

wykorzystania w wyborach itd. ponosi gmina? 

Sekretarz Gminy Małgorzata Chociełowskaodpowiedziała, że gmina musi dostosować 

lokale wyborcze dla potrzeb wyborów i są to wszelkie remonty itd. Na chwilę obecną 

nie ma 100% nakazu dotyczącego tego, że wszystkie lokale muszą być dostosowane 

do potrzeb osób niepełnosprawnych, aczkolwiek w przyszłości będzie to zmienione. 

Jeśli chodzi o środki na diety dla członków komisji, zakup i montaż kamer w lokalach 

wyborczych, obsługa informatyczna i inne działania związane z przeprowadzeniem 

wyborów to jednostki otrzymują na ten cel środki z Biura Wyborczego. 

 

Radna Agnieszka Gajowniczek powiedziała, że złożony wniosek przez pięciu radnych 

posiada swoje uzasadnienie, dzięki któremu radni będą mogli bez żadnego 

zastanowienia podjąć słuszną decyzję dotyczącą odrzucenia uchwały utworzenia 

czterech obwodów wyborczych, aby później podjąć uchwałę w sprawie pięciu 

obwodów wyborczych na terenie naszej gminy. Chodzi o to, że nasza gmina jest 

bardzo rozciągnięta w terenie, a ilość osób uprawnionych do głosowania w obwodzie 

w Bajorach wynosi 180 osób, które nie mają możliwości skorzystania z transportu 

publicznego, aby móc dojechać do Srokowa ponieważ żaden tam nie kursuje. 

Zmuszanie wyborców do tego, aby przyjechali oddać głos do lokalu wyborczego 
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oddalonego o prawie 20 kilometrów jest ograniczeniem ich swobody obywatelskiej 

oraz stoi w sprzeczności z nazwą ustawy na którą się powołujemy w uchwale,                      

a dotyczącą „ustawa z dnia11 stycznia 2018r. o zmianie niektórych ustaw w celu 

zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania i kontrolowania 

niektórych organów publicznych”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński w  związku z brakiem 

dalszej dyskusji poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra Dziadoniao 

odczytanie projektu uchwały w sprawie podziału Gminy Srokowo na stałe obwody 

głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji 

wyborczych,a następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –   0 gł. „za”,  
13 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  nie podjęła uchwaływ 

sprawiepodziału Gminy Srokowo na stałe obwody głosowania, ustalenia 
ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

(dotycząca czterech obwodów wyborczych) 
 

Niepodjęta uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 
Radni głosujący „Przeciw” podjęciu uchwały: 

1.Bujalski Janusz 

2.Dudek Ewa 

3.Dziadoń Piotr 

4.Dwulat Małgorzata 

5.Gajowniczek Agnieszka 

6.Kamiński Aleksander 

7.Mościcki Krzysztof 

8.Mróz Krzysztof 

9.Obolewicz Waldemar 

10.Prawecki Wojciech 

11.Stachurski Marek 

12.Wieczorek Regina 

13.Żejmo Katarzyna  

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamińskiotworzył dyskusję nad 
projektem uchwały zgłoszonym przez pięciu radnych, a dotyczącego utworzenia 
pięciu stałych obwodów głosowania. W  związku z brakiem dyskusji poprosił 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra Dziadoniao odczytanie projektu uchwały w 
sprawie Podziału Gminy Srokowo na stałe obwody głosowania, ustalenia ich 
numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych,a następnie poddał 
projekt uchwały pod głosowanie. 
 

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –   13 gł. „za”,  
0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę  Nr 
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XLVIII/261/18 Rady Gminy Srokowo  z dnia 29 marca 2018 r. w 
sprawiepodziału Gminy Srokowo na stałe obwody głosowania, ustalenia 

ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 
Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1.Bujalski Janusz 

2.Dudek Ewa 

3.Dziadoń Piotr 

4.Dwulat Małgorzata 

5.Gajowniczek Agnieszka 

6.Kamiński Aleksander 

7.Mościcki Krzysztof 

8.Mróz Krzysztof 

9.Obolewicz Waldemar 

10.Prawecki Wojciech 

11.Stachurski Marek 

12.Wieczorek Regina 

13.Żejmo Katarzyna  

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 12.4, a następnie przystąpił do realizacji  
pkt 12.5 porządku obrad. 

 
12.5. Zmiany uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Srokowo w  2018 roku”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamińskipowiedział, że temat był szeroko 

omawiany podczas komisji stałych. Uchwała ponownie trafiła pod obrady Rady 

Gminy ze względu na konieczność zrobienia dopisku „wszystkich zwierząt 

bezdomnych”. Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję, a w  związku z jej 

brakiem poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra Dziadoniao odczytanie 

projektu uchwały w sprawiezmiany uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Srokowo w 2018 roku,a następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –   13 gł. „za”,  

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę  Nr 

XLVIII/262/18 Rady Gminy Srokowo  z dnia 29 marca 2018 r. w 

sprawiezmiany uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Srokowo w 2018 roku. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
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Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1.Bujalski Janusz 

2.Dudek Ewa 

3.Dziadoń Piotr 

4.Dwulat Małgorzata 

5.Gajowniczek Agnieszka 

6.Kamiński Aleksander 

7.Mościcki Krzysztof 

8.Mróz Krzysztof 

9.Obolewicz Waldemar 

10.Prawecki Wojciech 

11.Stachurski Marek 

12.Wieczorek Regina 

13.Żejmo Katarzyna  

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 12.5, a następnie przystąpił do realizacji  
pkt 12.6 porządku obrad. 

 
 
12.6. Przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej, dotyczącego 
obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy wojennych w 2018 r.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamińskipowiedział, że temat ten również 

był przedstawiany na komisjach stałych Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy 

radni mają pytania do projektu uchwały po czym otworzył dyskusję.  W  związku z 

brakiem dyskusji poprosił Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Reginę Wieczorek                    

o odczytanie projektu uchwały w sprawieprzyjęcia zadania z zakresu administracji 

rządowej, dotyczącego obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy wojennych                         

w 2018 r., a następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –   13 gł. „za”,  

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę  Nr 

XLVIII/263/18 Rady Gminy Srokowo  z dnia 29 marca 2018 r. w 

sprawieprzyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej, dotyczącego 

obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy wojennych w 2018 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 
Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1.Bujalski Janusz 

2.Dudek Ewa 

3.Dziadoń Piotr 
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4.Dwulat Małgorzata 

5.Gajowniczek Agnieszka 

6.Kamiński Aleksander 

7.Mościcki Krzysztof 

8.Mróz Krzysztof 

9.Obolewicz Waldemar 

10.Prawecki Wojciech 

11.Stachurski Marek 

12.Wieczorek Regina 

13.Żejmo Katarzyna  

 
 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 12.6, a następnie przystąpił do realizacji  
pkt 12.7 i 12.8 porządku obrad. 

 

12.7. Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo na lata 
2018-2023. 
12.8. Zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2018 r. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński powiedział, że tuż przed sesją 

radni otrzymali nowy projekt budżetu Gminy Srokowo na 2018 rok, po czym poprosił 

Panią Skarbnik Małgorzatę Cwalina o przedstawienie uzasadnienia dotyczącego zmian 

ujętych w materiale. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że jeśli chodzi o zmiany                          

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Srokowo na lata 2018-2023 to dotyczą 

one tylko i wyłącznie kwot, które zmieniają budżet. Dotyczy to dodania 

przedsięwzięcia, które realizowane jest przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w 

Srokowie pod nazwą „Aktywizacja społeczno-zawodowa w Gminie Srokowo”, 

ponieważ będzie on przeprowadzany w latach 2018-2020. 

Zmiany w budżecie Gminy Srokowo na 2018 rok dotyczą wprowadzenia po stronie 

dochodów dotację na realizację projektu realizowanego przez GOPS Srokowo                    

w ramach RPO pod nazwą „Aktywizacja społeczno-zawodowa w Gminie Srokowo” w 

kwocie 172 735,95 zł oraz przyjmuje się zadanie zlecone dotyczące „opieki nad 

grobami z okresu I wojny światowej” w wysokości 3 000 zł. Jeśli chodzi o wydatki – 

wprowadza się środki na „Aktywizację społeczno-zawodową w Gminie Srokowo”, 

środki przeznaczone na „opiekę nad grobami” będą przekazane na zakup materiałów 

celem wykonania zadania. Dodatkowo dokonuje się zmian wydatków w Urzędzie 

Gminy polegających na zwiększeniu o kwotę 400 zł środków na badania lekarskie 

pracowników zmniejszając środki na zakup energii oraz zmniejsza się środki na 

utrzymanie dzieci w przedszkolach będących poza granicami naszej gminy. Zmniejsza 

się środki w kwocie 20 000 zł na wynagrodzenia w administracji z przeznaczeniem na 

zatrudnienie pracownika w ramach umowy zlecania przez okres dwóch miesięcy oraz 



29 

 

na wynagrodzenie koordynatora projektów z programu Polska – Rosja. W Szkole 

Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance dokonuje się zwiększenia środków na 

Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych co wynikło po przeanalizowaniu 

przedłożonych przez nauczycieli emerytów PIT-ów za 2017 rok. Dodatkowo dokonuje 

się zmian paragrafów w dochodach GOPS dostosowując plan do potrzeb tej 

jednostki, a związanych z zatrudnieniem Radcy Prawnego o kwotę 11 070 zł                         

z jednoczesnym zmniejszeniem środków o tę kwotę na utrzymanie rodzin 

zastępczych. W GOPS w Srokowie po stronie wydatków przyjmuje się środki na 

realizację projektu z RPO (dotyczącego aktywizacji społeczno-zawodowej)                          

z podziałem na paragrafy.  

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński otworzył dyskusję. 

Radna Agnieszka Gajowniczek poprosiła o wyjaśnienie przesunięć związanych ze 

zmianą wydatków w Urzędzie Gminy. 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina powiedziała, że zmiana dotyczy przesunięć, które 

są konieczne ze względu na konieczność zatrudnienia pracownika na umowę zlecenie 

ze względu na powstały wakat na stanowisku inspektora budownictwa w referacie 

Gospodarki Terenowej. Taka sytuacja potrwa do momentu zatrudnienia nowego 

pracownika czyli przez okres około dwóch miesięcy. Kolejna zmiana dotyczy 

zatrudnienia koordynatora projektów Polska-Rosja, który będzie tłumaczył nasze trzy 

wnioski na język rosyjski.  

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała jaka będzie forma zatrudnienia koordynatora?   

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że koordynator będzie 

zatrudniony na umowę zlecenie czyli na zrealizowanie zadania. 

Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała na jakim etapie znajduje się teraz projekt 

Polska-Rosja?   

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że najprawdopodobniej po 20 

kwietnia 2018 roku będzie ogłoszony konkurs przez okres trzech miesięcy.  

Radna Regina Wieczorek zapytała czy wiadomo kto będzie koordynatorem projektu 

Polska-Rosja? 

Wójt Gminy Srokowo Franciszek Andruszkiewicz odpowiedział, że będzie nim 

pracownik Urzędu Gminy Kętrzyn – osoba mająca doświadczenie w tego typu 

przedsięwzięciach. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński wobec braku dalszej 

dyskusji poprosił Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Srokowo Reginę Wieczorek                     

o odczytanie projektu uchwały nr XLVII/264/18 Rady Gminy Srokowo z dnia                          

29 stycznia 2018 r. w sprawiezmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Srokowo na lata 2018-2023,a następnie poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
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Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –   13 gł. „za”,  

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                                 

Nr XLVIII/264/18 Rady Gminy Srokowo  z dnia 29 marca 2018 r.                           

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Srokowo                     

na lata 2018 – 2023. 

Uchwała stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1.Bujalski Janusz 

2.Dudek Ewa 

3.Dziadoń Piotr 

4.Dwulat Małgorzata 

5.Gajowniczek Agnieszka 

6.Kamiński Aleksander 

7.Mościcki Krzysztof 

8.Mróz Krzysztof 

9.Obolewicz Waldemar 

10.Prawecki Wojciech 

11.Stachurski Marek 

12.Wieczorek Regina 

13.Żejmo Katarzyna  

 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamiński zapytał czy radni mają 

jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy 

Srokowo na 2018 rok? Wobec braku pytań i dalszej dyskusji Przewodniczący Rady 

Gminy poprosił Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Piotra Dziadonia o odczytanie 

projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2018 rok,a następnie 

poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Gminy Srokowo w obecności 13 radnych jednogłośnie –   13 gł. „za”,  

0 gł. „przeciw”,   0 gł. „wstrzymujących się”  podjęła uchwałę                              

Nr XLVIII/265/18 Rady Gminy Srokowo z dnia 29 marca 2018 r.                          

w sprawie zmiany budżetu Gminy Srokowo na 2018 r. 

Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Radni głosujący „Za” podjęciem uchwały: 

1.Bujalski Janusz 

2.Dudek Ewa 

3.Dziadoń Piotr 

4.Dwulat Małgorzata 

5.Gajowniczek Agnieszka 

6.Kamiński Aleksander 
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7.Mościcki Krzysztof 

8.Mróz Krzysztof 

9.Obolewicz Waldemar 

10.Prawecki Wojciech 

11.Stachurski Marek 

12.Wieczorek Regina 

13.Żejmo Katarzyna  

 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 12.7 i 12.8, a następnie przystąpił do realizacji                     
pkt 13 porządku obrad.  

 

Pkt 13. 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamińskiw związku z brakiem 

złożonych interpelacji i zapytań radnych zamknął pkt 13 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji pkt 14. 

 
Pkt 14. 
Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamińskipoprosił o składanie 

wniosków, informacji i oświadczeń. 

1. Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński powiedział, że w dniu 26 lutego 

2018 roku podczas spotkania przedstawicieli samorządu z rodzicami w Szkole 

Podstawowej w Solance miało miejsce nieprzyjemne zajście w związku z którym 

przeprosił Pana Wójta Gminy Srokowo, Panią Skarbnik Gminy, Panią Sekretarz 

Gminy, Pana Wicedyrektora Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance oraz 

osoby które mogły się poczuć urażone zaistniałą sytuacją, która nie powinna mieć 

miejsca.  

2.Radna Agnieszka Gajowniczek zapytała czy od sesji lutowej nic się nie zmieniło jeśli 

chodzi o subwencję oświatową i czy nadal jest ona o 250 tys. zł większa w stosunku 

do zeszłego roku? 

Skarbnik Gminy Małgorzata Cwalina odpowiedziała, że w tej kwestii nic się nie 

zmieniło. 

3.Radny Piotr Dziadoń odczytał życzenia świąteczne z okazji zbliżających się Świąt 

Wielkanocnych, które wpłynęły do biura Rady Gminy od: płk Wiesława Dyśko 

Komendanta Placówki Straży Granicznej w Barcianach, Kierownika GOPS 

SrokowoPani Grażyny Niedźwiedzkiej – Bień wraz z pracownikami, Dyrektora GOK w 
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Srokowie Pana Janusza Januszewskiego wraz z pracownikami, Zarządu 

Stowarzyszenia „Sukces Każdego Dziecka”,Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w 

Srokowie z Filią w Solance Jadwigi Zając wraz z pracownikami, Pana Wicedyrektora 

Szkoły Podstawowej w Srokowie z Filią w Solance Dariusza Kowalskiego, 

Przewodniczącego Rady Miejskiej Dariusz Duczka  oraz Burmistrza Miasta Kętrzyna 

Krzysztofa Hećmana, Posła na Sejm Andrzeja Maciejewskiego, Posła na Sejm Jerzego 

Gosiewskiego, Marszałka Województwa Warmińsko- Mazurskiego Gustawa Marka 

Brzezina. 

4.Przewodniczący Rady Gminy Srokowo Aleksander Kamińskiz okazji zbliżających się 

Świąt Wielkanocnych złożył serdeczne życzenia wszelkiej pomyślności, zdrowia, 

szczęścia i wszystkiego najlepszego.  

 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął pkt 14. i przystąpił do realizacji pkt 15. 

porządku obrad. 

 

Pkt 15. 
Zakończenie obrad XLVIII sesji Rady Gminy Srokowo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Aleksander Kamiński wypowiadając formułę            
„Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam posiedzenie XLVIII sesji Rady Gminy 
Srokowo”  po czym o godz. 15.30 zamknął obrady sesji. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Zgodnie z § 45 ust.2 Statutu Gminy Srokowo przebieg sesji został zarejestrowany, a zapis jest przechowywany 
do czasu przyjęcia protokołu przez radę. 
 
Protokół obejmuje 31stron i 20 załączników. 
 
 
 

 

 
 
 
 
 
                                                                                 Przewodniczący Rady Gminy 
                                                                                       Aleksander Kamiński 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła:   
Olga Szostek 


